
Bestyrelsesmøde d. 2024.10.22  
 
Referat 
Tid & sted  

Fysisk i spejderhytten - Tirsdag d. 22. Oktober. 2024  kl.16.00 – ca. 18.00 

Deltagere Mette Klinge 
Flemming ’Fleus’ Berg 
Elisabeth Andersen 
Ulla 
Rasmus Østergaard 

 

Afbud  
 

 

 
1. Pænt goddag  
   
2. Valg af referent 

 
a. Elisabeth 

 
3. Orientering og dagsordenspunkter fra formanden, ledere mm. . 

 
a. Gruppetur 20-22 september (uge 38) 

● Hvordan gik det? .  
- Det gik godt, Ulla og Mette oplyser det gik godt i køkkenet og det 

fungerede godt med at grille. Kunne godt mærke Hannes´s plejer 
manglede, men alt gik godt. 

- Lederne har på sidste ledermøde snakket om, om det fortsat skulle 
være på hvideklit, men prisforskellen på andre hytter er ikke 
besparelsen værd.  

b. Sov ude  
● Hvordan gik det? .  

- Vi fik 1 leder og 3 børn ud af dette arrangement.  
- Rigtig godt arrangement, hvor halvdelen ikke var spejdere. ca. 31 

tilmeldte.  
c. Børnekulturnatten 

● Hvordan gik det? .  
- Blandet følelse, i forhold til hvor mange der var.  
- Snak om at folderne skal ligge mere synligt næste år.  

 
d. Sæbygård slot 

● Hvordan gik det? .  
- Vi havde fået en plads midt i gårdspladsen.  
- Godt arrangement, og vi fik 2 bålfade som betaling. 

 
e. Sæby festivalen  

● Hvordan gik det? .  
- Affaldsstativer ud inden og samle sammen efter.  

Dog fik vi ekstra opgaver som rengøring af toiletvogne, 

indhentning af kabeltromler og indsamling af Hegn.  

Og overnatning på scenen om natten, for at passe på den. 

Vi har fået 4.000kr. for opgaven. (Vi har samlet brugt 61 timer på 

opgaven = ca. 65 kr. i timen.) 



Det bar meget præg af at det var helt nyt og at der var meget 

fnidder i baggrunden, så de praktiske ting var der mindre styr på.  

Gruppen er efterfølgende kommet med råd til hvad man kan gøre, 

hvor mange frivillige der skal til og hvad frivillige “koster” i timen.  

- Vi vil måske gerne hjælpe næste år, alt efter hvad aftalen bliver.  

 
f. Privatskolen 

● Hvordan gik det? .  
- 20 børn en onsdag formiddag med 5-6 klasse, hvor Carsten og 

Fleus stod for programmet, kun 1 var spejder i forvejen. Rigtig god 

oplevelse - ungerne var mega aktive og med på hvad der blev der 

tilbudt dem. De ville nærmest ikke hjem igen.  

- Ingen økonomisk fordel ved dette, med et håb om der kommer 

flere spejdere ud af det.  

 
g. Rengøring i spejderhuset; plan for resten af 2024. 

● Rasmus skal tjekke op på dette.  
Der ønskes en hovedrengøring i uge 34.  

- Der har været hovedrengøring i uge 34/35.  
Spørgsmål til om det kunne ses, men det er der ikke nogen der kan 
svare på. 

- Spørgsmål til om vi skal overveje andet firma, vi kigger på prisen.  
 

h. Indtægter 2024: status og opgaver 
i. Lederne ønsker en løbende status til ledermøder om hvor meget vi tjener på de 

enkelte opgaver.  
- Det giver god mening, vi vil prøve og lave sådan en liste.  

Elisabeth laver en liste over opgaver og Rasmus udfylder beløbene.  
 

i. Høstgudstjneste.  
- Hvordan gik det?  

● Det gik rigtig godt, efter at Marianne havde fundet fanen.  

● I gamle dage var det FDF´erne som havde opgaven denne dag. Det er taget 

med på menighedsrådsmødet og de er blevet enige om, at vi gerne må 

være med på denne opgave.  

Kravet er at vi selv skal medbringe boller, kage, frugt eller andet som kan 

sælges og så får vi halvdelen af det indsamlede beløb (i år var det 3.500kr.)  

- Høstgudstjeneste 2025 

● Det bliver en søndag i september og vi skal snakke nærmere med dem i 

forhold til de praktiske ting omkring dette.  

 

j. Julebanke i syvstenhallen d. 26/10 
- Vi er næsten i hus med bemanding. manger 2-3 pers.  
- Mette sender Mathias afsted som præmie-runner.  
- Rasmus tjekker om Bertram kan sendes afsted.  

 
k. Salg af vafler osv d. 23/11 kl. 8-13 ved Rådhuscenteret i Sæby 

- Carsten er blevet ringet op af frisøren - Lisbeth, da de har loppemarked der 

oppe denne dag. De vil høre om vi vil sælge fx. æbleskiver og gløgg eller 

andet.  

- Vi melder os ind på denne opgave med vafler, varm kakao, kaffe og saft - 

Carsten melder tilbage til Lisbeth og finder ud af det praktiske. 

- Der kan Rasmus og familie ikke hjælpe.  



- Vi sælger Vafler, Kaffe, Varm kakao.  
 

l. Opgaver ved et musikarrangement i februar v. fleus.  
● Fleus tror ikke det bliver til noget.  

.  
 

4. Nyt fra udvalg 
 

a. Arbejdsdag d. 9/11 i Spejderhuset.  
- Fleus har tropstur samme weekend, så det kommer an på hvordan dette går, hvornår 

eller om han kommer.  
b. Juletræer - der hvor vi plejer at købe dem, der stiger priserne voldsomt i år.  

Der hvor vi plejer at købe juletræer, plejer vi at give 80 kr. pr. træ, og her stiger prisen med 50 
kr. pr. stk. Vi fortsætter med juletræer og overvejer om prisen skal være den samme eller skal 
sættes lidt op - men afventer lige og se hvad prisen kommer til at ligge på i resten af byen.  
Status?  

- Der er planer om at justere prisen en lille smule.  
- Der er ikke købt ret mange store træer ind i år, da behovet ikke var der sidste år.  
- Sælger på Solsbæksvej er væk, så nu må vi se hvordan salget går i år.  

 
5. Nyt fra kasserer 

 
a. Status på økonomi  

● Status fra kassereren  
- Økonomien er stadig sund. (243.000kr på kontor, Indtægten går ikke op af - 

men økonomien kan holdes i 5-7 år som det er nu, inden vi begynder og gå i 
minus. Inden da må vi så kigge på hvad vi ikke skal, hvis vi ikke får en større 
indtægt..)  

- Vi har haft lidt høje udgifter i år i forhold til lejre og forbedringer som vi 
først får tilskud til næste år.  

● Vi har et hængeparti i forhold til at at få lavet en ny pris på udlejning af 
Skovmandshytten og få den gjort synlig på hjemmesiden, da forældre og skoler 
gerne vil låne den. Dette vil også kunne give os en form for indtjening.  

- Mikro/Mini laver en test af hvor meget El der bliver brugt under turen 1-2 
november.  

- Udgifter vi har når der er udlejning er: El, varme, vand, brænde, tømning af 
affald. Der skal til næste møde laves et regnestykke på hvad disse udgifter 
koster os og så må vi se på hvad prisen så ender ud med at blive.  
(Umiddelbart forslag er omkring 1500 kr. pr døgn +/- forbrug.) 

 
b. Fondssøgning  

● Der er ikke søgt nyt siden sidste møde.  
● Vi skal have brugt pengene til bålgrej. (Vi har ikke fundet det vi vil have endnu, så vi 

skal nok have det speciallavet. Ulla kender måske en god smed der kan hjælpe os.)  
 

 
6. Næste Bestyrelsesmøde? 

●  3/12 kl. 16.00 
 

  
7. Grupperådmøde 

a. Ny formand - Vi skal have fundet en, da Mette stopper.  
Ulla var oppe og vende som emne på sidste ledermøde, Ulla vil tænke over det.  
Vi skal så finde et andet forældre medlem hvis Ulla kunne finde på at sige ja til opgaven.  

b. Dato: Lederne kom med en Ide om at holde det en lørdag formiddag i stedet, hvor børnene 
kan aktiveres, uden at de er trætte og hænger på forældrene, så vi får nogle til at deltage.  



Ledernes forslag er at vi holder d. 1/3-25 kl. 10-12 og vi søger divisionen om dispensation. 
Menuen er kakao og boller + kaffe til forældre + slå katten af tønden til børnene.   
Bestyrelsen er med på denne ide.  

c. “Program” - se ovenstående 
 

8. Lån af spejderhus 
a. Hjemmepassere.  

- 36 forældre  i en hjemmepassergruppe har spurgt om de må låne vores hytte 1 gang 
om ugen - mandag formiddag.  
Carsten  kan se det som en god mulighed for evt. nye medlemmer på sigt, og dette 
bakker Elisabeth  op om, bestyrelsen er enig i den ide.  

- Bestyrelsen foreslår, at vi siger ja, og at de til at starte med skal betale 100kr. pr. gang 
+ rengøring efter dem. (men at de skal vide vi følger op på hvad det betyder for 
vores forbrug i hytten, da vi ikke har økonomien til at få et for stor forbrug ud af det, 
og så kan det være prisen skal øges..) 
 

 
9. Evt..  

● Henvendelse fra Malte M. som gerne vil være se hvad det vil sige og være en del af 
bestyrelsen - som ung medlem.  
Han fylder snart 15 år.  

- Fleus er inhabil. Resten af bestyrelsen byder Malte velkommen og han må gerne 
deltage i korpsrådsmødet.  

● Mette K. kommer med forslag om at de “offentlig” tilgængelige aktiviteter som vi ved 
datoerne på ud i fremtiden, skal ligges op som begivenheder, så det kan deles og laves 
reklame for via SOME, Mette vil gerne hjælpe med dette, hvis hun får en liste og lidt ord om 
det.  

● Rasmus har fået en forespørgsel fra Henrik - Clik, om vi vil husstandsomdele Sæby Avisen d. 
29/11-2/12, da den bliver særligt omdelt i anledning af open by night. Vi vil kunne få 8000kr. 
for opgaven.  
Rasmus undersøger nærmere i forhold til antal aviser, hvilket område “inden for byskiltet” 
helt præcist er osv.  

● Fleus oplyser at vores gruppe PC mangler Microsoft programmer og vi skal have kigget på 
dette - det gør Elisabeth og fleus en dag ved nærmere fremtid.   

 
Med spejderhilsener 

Bestyrelsen 
Afbud til: Mette Klinge 

bestyrelsen@dds-saeby.d 
 


